

臺北醫學大學公共衛生學院傷害防治學研究所碩博士班
畢業生論文格式

101.02.29 所務會議修正通過

Taipei Medical University College of Public Health and Nutrition Graduate
Institute of Injury Prevention and Control
Thesis Structure

1. 論文以中文或英文撰寫，撰寫方式採橫寫。無論本文以中文或英文撰寫，皆須附上中、英文摘要。
The thesis should be written in Chinese or English and used horizontal form. Whether the thesis was written in Chinese or English, the abstracts should include Chinese and English version.

2. 論文內容提議如下：
Thesis contents are as followed:

前文 (Preliminaries)

- 中英文題目首頁 (Chinese and English Title Page)
- 考試委員審定書 (Signature or Approval Page)
- 論文書目同意公開申請書(The Authorized Agreement of Thesis Bibliographies)
- 保密同意書及簽到表(Confidential Agreement and Sign-in Sheet)

正文 (Text)

- 中文摘要及關鍵字 (Chinese Abstract and Key Words)
- 英文摘要及關鍵字 (English Abstract and Key Words)
- 前言 (Introduction)
- 材料與方法 (Methods)
- 結果 (Results)
- 討論 (Discussion)
- 結論 (Conclusion)

參考資料 (Reference Materials)

- 參考文獻 (References)
- 表格 (Tables)
- 圖表 (Figures)
- 致謝 (Acknowledgements)

- 附錄 (Appendices)

(參考資料：Uniform Requirements for Manuscripts Submitted to Biomedical Journals: Writing and Editing for Biomedical Publication International Committee of Medical Journal Editors. Updated 2010 Apr; cited 2010 Aug 2)

3. 學術倫理-必須於論文結束後聲明無剽竊他人著作之行為。

Academic Ethics – Students must state non-plagiarism on the final page of the thesis.

4. 論文裝訂注意事項：

Book binding requirements:

- 論文紙本須裝訂成精裝本，並包含封面及側邊標題。

Thesis are required to be bounded and include title on the front cover and spine.

- 裝訂內容應包含圖書館規定之畢業論文須附相關文件：

Binding requirements should include related documents regulated by the TMU's library:

(1) 1. 考試委員審定書； 2. 論文書目同意公開申請書； 3. 保密同意書及簽到表

1. Examiner's signature or approval page 2. Authorized agreement of thesis bibliographies 3. Confidential agreement and sign-in sheet

(2) 詳細規格請參考圖書館網頁公佈之檔案。

For more regulations details please refer to the announcement page on the TMU's library website.

5. 研究生於畢業前應繳交之碩士論文紙本數量依該年學校畢業程序規定，以轉送教育部及存放學校圖書館及本所圖書館，供參考之用。

Before graduation, students must deliver numbers of bounded thesis follow the procedure from the TMU. Thesis copies should be made and submitted to the Ministry of Education, library of TMU and Institute of Injury Prevention and Control for reference.